
 
 

22. okt. 2020 

 

 
I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Alle ved hvor presset boligmarkedet er i Nuuk med massiv boligmangel. Kan 

Naalakkersuisut bekræfte at det er en kommunal opgave at boligforsyne sine 

borgere? 

a. I bekræftende fald, kan Naalakkersuisut så oplyse hvor stor en bevilling 

der er givet til Kommuneqarfik over Finansloven for at løfte opgaven? 

b. I benægtende fald, bedes Naalakkersusiut give sit bedste bud på, hvem 

der så har opgaven. 

 

2. Har Naalakkersuisut planer om at afhjælpe den store boligmangel ved f.eks. at 

opføre andelsboliger i Nuuk med en boligafgift som ikke væsentligt overstiger 

huslejeniveau i Selvstyrets øvrige udlejningsboliger i Nuuk? 

a. I bekræftende fald, bedes Naalakkersuisut oplyse om der er tale om 

konkrete og nærtstående planer. 

b. I benægtende fald, bedes Naalakkersuisut oplyse om Naalakkersuisut 

overhovedet har planer om at opføre almindelige udlejningsboliger i 

Nuuk. 

 

 

(Medlem af Inatsisartut, Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Alle ved hvor presset boligmarkedet er i Nuuk med massiv boligmangel. Almindelige borgere 

må stå i mange år på ventelisten til en offentlige udlejningsbolig eller betale en noget højere 

husleje på det private boligmarked. Der er et uløst behov for andelsboliger med boligafgift der 

kun i mindre grad overstiger huslejen i Selvstyrets øvrige udlejningsboliger i Nuuk. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


